

dvbdebate.com facebook.com/dvb.debate Twitter@dvbdebate

“ဒီဗီဘီ ဒီဘီဘီ”အခြေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group ကနေ အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ရိုက်ကူးကာ ဒီဗီဘီ ရုပ်သံလိုင်းမှတစ်ဆင့် ထုတ်လွှင့်ပေးနေတာဖြစ်ပါတယ်။

DVB TV		DVB RADIO	
Sunday	7.15 pm	Saturday	Evenings
Monday	1.15 am / 7.15 am / 1.15 pm	Sunday	Mornings
Wednesday	8.45 pm	DVB ONLINE	
Thursday	2.45 am / 8.45 am / 2.45 pm	dvbdebate.com	24/7
Friday	8.45 pm	facebook.com/dvb.debate	
Saturday	2.45 am / 8.45 am / 2.45 pm	twitter @dvbdebate	

DVB Debate ဟာ အတွေးမြင်အယူအဆများ ဖလှယ်ကာ လွတ်လပ်စွာ သဘောထားကွဲလွဲနိုင်ရန်၊ အပြန်အလှန်နားလည်မှုများ ဖန်တီးတည်ဆောက်ရန်၊ မြန်မာ့အနာဂတ်ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာရှိနေတဲ့ ပြဿနာများကို အဖြေရှာနိုင်စေရန်နှင့် လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားမှုတွေကို လက်ခံပေးနိုင်တဲ့ အခြေအတင်ဆွေးနွေးခြင်း ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေရန် ရည်ရွယ်ပါတယ်။ အဖွဲ့အနေဖြင့် အခြား မီဒီယာများနှင့် ဆွေးနွေးပွဲ အသင်းအဖွဲ့များကိုလည်း ယခုလို ပွင့်လင်းတဲ့ အခြေအတင်ဆွေးနွေးပွဲများမှာ ပါဝင်လာဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနှင့် ကာတွန်းများကို ရုပ်သံရိုက်ကူးအပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီ ဒီဘီဘီ၏ ဖေ့ဘုတ် စာမျက်နှာနှင့် ဝက်ဘ်ဆိုဒ်များမှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းရှိ အခြေအတင်ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်များကို ဝံ့ပိုးကူညီမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက်လည်း DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေများရှိပါကြောင်း အသိပေးလိုပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
How to end slavery?
 ဆိုတာပဲဖြစ်ပါတယ်။

❖ မှတ်ချက်ပြုလိုသည်များ၊ အကြံပေးလိုသည်များနှင့် မေးခွန်းများ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ၀၁ ၂၉၂၇၄၃ သို့ဆက်၍ဖြစ်စေ၊ debate@dvb.no သို့ဖြစ်စေ ဆက်သွယ်၍ အဖွဲ့ဝင်တဦးဦးထံသို့ မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

This week's topic is MODERN SLAVERY

Historical context:

မြန်မာနိုင်ငံဟာ အတင်းအကျပ်လုပ်အားပေးစေခိုင်းရာမှာ နာမည်ကျော်ပါတယ်။ အစိုးရကရော စစ်တပ်ကပါ ဒေသခံရွာသူ/သားတွေကို လစာမပေးဘဲ အတင်းအကျပ်စစ်မှုထမ်းခိုင်းတာဟာ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ကာလတာရှည်ကျင့်သုံးလာတဲ့ အလေ့အထတစ်ခုပါ။ ဒီအလေ့အထက ဗြိတိသျှကိုလိုနီခေတ်က စတင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ၁၉၀၇ မြို့ပြဥပဒေနဲ့ ၁၉၀၈ ကျေးလက်ဥပဒေထဲမှာ ထည့်သွင်းပြဋ္ဌာန်းခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီပြဋ္ဌာနဟာ စစ်အုပ်ချုပ်ရေးကာလမှာ ပိုမိုဆိုးရွားလာခဲ့ပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ အခြေခံအဆောက်အအုံစီမံကိန်းတွေဖြစ်တဲ့ လမ်းတွေ၊ တံတားတွေ၊ စစ်စခန်းတွေ နဲ့ မြို့ကွက် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းတွေမှာ စစ်တပ်က အရပ်သားတွေကို အတင်းအဓမ္မစေခိုင်းခဲ့တာကြောင့်ပါ။ စစ်တပ်အတွက်ရိက္ခာသီးနှံတွေစိုက်ဖို့၊ တပ်တွင်းလုပ်ငန်းတွေလုပ်ဖို့ ရွာသားတွေကို လုပ်အားပေး ခေါ်ယူတာ ပေါ်တာတွေအတွက် စစ်တပ်ဟာ ဝေဖန်စရာဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံက လူ့အတော်တော်များများဟာ လူမှောင်ခိုတွေရဲ့ လက်တွင်းကို သက်ဆင်းရမယ့်အန္တရာယ်နဲ့ရင်ဆိုင်ခဲ့ရတာ ကြာပါပြီ။ ခေတ်သစ်သမိုင်းမှာ ကမ္ဘာ့အရှည်ကြာဆုံးစစ်ပွဲတွေထဲကတစ်ခုဖြစ်တဲ့ ပြည်တွင်းစစ်မီးနဲ့ စစ်အာဏာရှင်စနစ်ရဲ့ ဖိနှိပ်မှုတွေကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင်းမှာရော ပြည်ပနိုင်ငံတွေထိပါ အလုံးအရင်းလိုက် ရွှေ့ပြောင်းအခြေချမှုဆိုက်ဦးတည်သွားခဲ့ပါတယ်။ ရွှေ့ပြောင်းအခြေချသူတွေဟာ အထူးသဖြင့် ခေတ်သစ် ကျွန်ုပ်ပြုမှုဒဏ်ကို ခံကြရပါတယ်။ မှတ်တမ်းတွေအရ အမျိုးသမီးတွေကို သွေးဆောင်ပြားယောင်းကာ ဇနီးမယားအဖြစ် ရောင်းစားတာ ဒါမှမဟုတ် တရုတ်နိုင်ငံနဲ့ထိုင်းနိုင်ငံတို့မှာ လိင်ကျွန်အဖြစ်စေခိုင်းတာတွေ ရှိနေတယ်လို့ဆိုပါတယ်။

Facts and Figures:

- ကမ္ဘာ့ကျွန်ုပ်ပြုမှုညွှန်းကိန်းအရ နိုင်ငံပေါင်း ၁၆၂ နိုင်ငံရှိတဲ့အနက် မြန်မာနိုင်ငံဟာ အဆင့် ၄၂ မှာ ရှိနေပါတယ်။
- Walk Free ဖောင်းဒေးရှင်းအဖွဲ့ရဲ့ ၂၀၁၃ ကမ္ဘာ့ကျွန်ုပ်ပြုမှုညွှန်းကိန်းအရ ကျွန်ုပ်ပြုမှုနေရာတဲ့ မြန်မာလူမျိုး အယောက်ပေါင်း ၃၈၄၀၀ ရှိတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။
- မြန်မာနိုင်ငံဟာ လိင်ဖျော်ဖြေရေးနဲ့ လုပ်အားအပေါ် လူကုန်ကူးမှုကို ၂၀၀၅ ခုနှစ်ကပြဋ္ဌာန်းခဲ့တဲ့ လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေနဲ့ တားမြစ်ခဲ့ပါတယ်။
- ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလကနေ စက်တင်ဘာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံမှာ လူကုန်ကူးမှုပေါင်း ၆၉ မှု ဖြစ်ပွားခဲ့တယ်လို့ လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့က ပြောပါတယ်။
- မြန်မာနိုင်ငံမှာ လူ ၁၀၀၀ အနက် ၄၀၀ က ပြည်ပမှာ အခြေချနေထိုင်ကြတယ်လို့ နိုင်ငံတကာရွှေ့ပြောင်းအခြေချမှုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ IOM ကဆိုပါတယ်။

Points of view:

"တစ်နှစ်ပြီးတစ်နှစ် ကျနော်တို့ပေးခဲ့ရတဲ့လုပ်အားအတွက် စစ်တပ်ဆီကရော နှစ်ခတ်ပွဲတွေဆီကရော လုပ်အားခတစ်ပြားမှမရဘူး။ လက်ဘက်ရည်လေးတစ်ခွက်တောင် မသောက်ရပါဘူးဗျာ။" လို့ ချွေးတပ်အဆွဲခံခဲ့ရသူ လုပ်သားတစ်ဦးကဆိုပါတယ်။

"အတင်းအကျပ်လုပ်အားပေးစေခိုင်းမှု ပပျောက်စေရမယ်လို့ မြန်မာအစိုးရက ကတိပေးခဲ့တာ နှစ်အတော်ကြာပြီ။ ဒါပေမယ့် ဒီအခြေအနေက တိုင်းရင်းသားတွေနေထိုင်ရာဒေသအတော်များများမှာ ဘာမှတိုးတက်မလာသေးဘူး" လို့ မြိမ်းမြောက်ခံပြည်သူများစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့မှ "အားရစ်ချ်ဒါးယပ်စ်" ကပြောပါတယ်။

"အဓမ္မလုပ်အားပေးခိုင်းတယ်ဆိုတာ အတော်ဆိုးပါတယ်။ လုပ်ငန်းအတွက်ရော လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးမှု အတွက်ရော အထူးသဖြင့်တော့ အတင်းအကျပ်စေခိုင်းခံရသူတွေအတွက်ပါ မကောင်းပါဘူး။ ကျနော်တို့ အစီရင်ခံစာထဲမှာလည်း ထပ်ဖြည့်ထားပါတယ်။ ပင်ကိုသဘောကိုက အင်မတန်ဆိုးယုတ်တဲ့ ဒီလုပ်ရပ်ကို အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းရေးဟာ အရေးပေါ် အားပိုက်လုပ်ဆောင်ရမယ့်အကြောင်းပေါ်နေပါပြီ။ ဒါပေမယ့် လက်တွေ့ပိုင်းမှာလည်း အများကြီးထိရောက်အောင် ခပ်မြန်မြန် အကောင်အထည်ဖော်ဖို့ လိုပါတယ်။" လို့ ILO ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဂိုင်းရိုက်ဒါ ကပြောပါတယ်။

"ကျနော်တို့အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့လည်း ကမ္ဘာ့အလုပ်သမားအဖွဲ့ကြီးနဲ့ လက်တွဲပြီး လာမယ့် ၂၀၁၅ မှာ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အဓမ္မလုပ်အားပေးစေခိုင်းမှုပပျောက်ရေးအတွက် စီမံကိန်းရေးဆွဲ အကောင်အထည်ဖော် နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ အတင်းအကျပ်လုပ်အားပေးစေခိုင်းမှုတွေဟာ လာမယ့် ၂၀၁၅ ဒါမှမဟုတ် သတ်မှတ်ကာလထက်စောပြီး ချုပ်ငြိမ်းသွားမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်" လို့ သမ္မတဦးသိန်းစိန်ကဆိုပါတယ်။

Information Links:

- www.globalsslaveryindex.org
- www.ilo.org
- www.commerce.gov.mm
- www.moh.gov.mm
- www.facebook.com/fda.myanmar
- www.myanmarchefs.wordpress.com
- www.dvb.no